
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Nuuk, 08. november 2010 
 
 
 
I medfør af § 36, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 
1.  Er Naalakkersuisut bekendt med om der kan opnås eventuelle højere priser 
for fisk, fisket i de grønlandske farvande og produceret til markeder udenfor 
Grønland, med MSC-mærkede produkter i forhold til ikke-MSC-mærkede? 
 
2.  Hvordan vil Naalakkersuisut opnå obligatorisk MSC-mærkning indført, og 
hvornår kan det forventes? 
(Medlem af Inatsisartut Isak Hammond, Inuit Ataqatigiit) 
 
Begrundelse 
Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug har gentagende gange fremført, at det 

nu er på tide at indføre MSC-mærkning af produkter af fisk og skaldyr, fanget i de 

grønlandske farvande, til eksport.   

 

Som begrundelse for ønsket om indførsel af MSC-mærkning fremhæves primært, at 

køberne er begyndt at fokusere på produkter fra et bæredygtigt fiskeri. Trods forståelse 

herom, er det interessant at vide, om mærkning opnår en højere værdi for produkterne, 

samt om spørgsmålene og dermed svarene kan åbne op for fiskernes og producenternes 

interesse og forståelse for nødvendigheden.   

  


